
5 NOTES INFORMATIVES MUNICIPALS
tipus de gravamen que s’aplique a la base imposable (pressupost 
d’execució material) i que passe  del dos al tres per cent. Continua 
dient que s’han afegit uns articles que no estaven a l’anterior or-
denança. Que per a les bonificacions que s’introdueixen es desen-
voluparà un reglament que les regularà, en el casc antic (declarat 
com àrea de rehabilitació per la Generalitat) i per a les persones 
discapacitades que vullguen rehabilitar la seva vivenda per fer front 
a les necessitats o carències que tinguen. Que també és una ac-
tualització i un complement de l’ordenança que  hi havia abans.

El portaveu del Grup Popular, Sr. Zaragozà Muñoz, diu que això 
va en consonància amb el pressupost presentat, i es resumeix en 
més impostos, que no li pareix mal per als promotors i d’altres ac-
tivitats que comporten uns guanys però sí per als veïns del poble, 
ja que és una pujada del cinquanta per cent, que els grans perjudi-
cats són els veïns del poble. Que estan d’acord en la pujada al tres 
per cent en promocions i altres activitats en les quals es guanyen 
diners, però no els pareix bé la pujada per a la gent del poble.  
Que tampoc quede gens clar el tema de les bonificacions, i pensa 
que deurien estar reglades perquè no se sap com es faran,  en 
l’àrea de rehabilitació, per exemple si la fa una persona per vendre 
la casa; i que l’àrea de rehabilitació va ser demanada pel Partit 
Popular en la passada legislatura; que es ve a demostrar la gola 
de recaptació d’impostos del grup JNP, perquè els veïns del poble 
seran els més perjudicats d’esta mesura, i la gent demana menys 
impostos i més subvencions i que creu que això és el que realment 
vol el poble, i per això el vot del seu grup és negatiu.

El Sr. Sales Sales diu que vol fer un comentari a les paraules del 
Sr. Zaragozà, que abans ha parlat d’un gestió nefasta i després 
de pujada d’impostos, i li pregunta si sap per que són estos im-
postos, que els han de pujar pels deutes que va deixar la gestió 
del Partit Popular, i que va baixar el nivell d’inversions perquè un 
poble no pot suportar unes inversions per dalt de les seves possi-
bilitats; que si s’aconsegueixen més ingressos es podran fer més 
inversions, ja que un poble pot estar endeutat, però no pot anar 
endeutant-se cada any per dalt de les seves possibilitats.

El Sr. Zaragozà li respon que no s’excuse en donar tota la respon-
sabilitat a ells, perquè la pujada l’ha feta el grup JNP. Que des del 
vint-i-tres de desembre de dos mil sis ell no és alcalde.

El Sr. Sales Sales diu que els deutes no s’han generat el darrer any, 
que s’han generat poquet a poquet cada any.

Sotmès a votació, per cinc vots a favor, del Sr. Alcalde i el Grup 
JNP, i quatre en contra, del Grup Popular, s’acorda:

1/ Aprovar el text de l’ordenança citada.
2/ Exposar  al  públic este acord mitjançant edictes en el tauler 
d’anuncis i en el Butlletí Oficial de la Província, pel termini de trenta 
dies hàbils, a contar des del següent al de la publicació en este, 
a efectes que  els interessats puguen examinar-lo i presentar las 
reclamacions que estimen oportunes.
3/  Que  en  el supòsit que no  se  presentaren reclamacions  
durant l’esmentat termini, l’ordenança es considerarà  aprovada  
definitivament, i es procedirà a la publicació íntegra del text.

El portaveu del grup JNP en la seva explicació de vot diu:

El nostre grup l’aprova. Pensem que és necessari posar-nos al dia 
amb aquest tipus d’ordenança ja que açò ens permetrà ajustar un 
poc millor el dèficit actual que hi ha entre despeses e ingressos ge-
nerats a conseqüència de les construccions, obres i instal·lacions 
al municipi. Si bé és cert que hi ha un augment del tipus de grava-

men, del 2 al 3%, pensem que aquest està  bastant justificat. En 
primer lloc, pel que abans comentàvem: equilibrar la balança de 
despeses e ingressos (deficitària des de fa alguns anys). També 
perquè, des de l’any 1989, no s’havia revisat i estava obsoleta, 
tant l’ordenança en general com el tipus de gravamen. A més a 
més també cal aclarir que aquest augment no ha estat fet a la 
babalà, al contrari, s’ha comentat en les comissions participati-
ves d’urbanisme, s’ha discutit, s’ha comparat amb el dels pobles 
dels voltants (pobles amb una entitat pareguda al nostre munici-
pi com la Vall d’Alba: 3%, Sant Joan de Morò: 3%, Sant Mateu: 
3%, etc.) i més pobles, el tipus medi de gravamen està el 3’10%, 
i després del consens s’ha decidit, per totes les circumstàncies 
exposades més amunt, d’aplicar-ho (això sí, sempre que el Ple de 
l’Ajuntament ho autoritze). Jo crec que el tema de les bonificacio-
ns,  està clar a l’ordenança, aquesta parle d’unes bonificacions i 
parle d’un reglament que es farà, indubtablement es portarà a la 
consideració del ple per que el discutim i, si escau l’aprovem. Allí 
es reflectirà bé quan es donaran bonificacions al casc antic, que 
tu, Miguel, vas demanar que es fera, i desprès en discapacitats 
el mateix, ja farem una reglamentació consensuada per a deixar 
clar a qui i com es poden aplicar eixes bonificacions, jo crec que 
només és qüestió de parlar-ho. Ja saps que hi han lleis que es fan, 
i després es desenvolupen amb un reglament, açò és el mateix, 
es fa una ordenança i després la desenvoluparem amb un regla-
ment respecte a les bonificacions; moltes vegades sí que vols que 
ens comparem amb pobles com Vall d’Alba i Sant Mateu, i no cal 
comparar-nos, el que cal tindre clar és que cal aconseguir ingres-
sos, i una manera, evidentment, és pujar els impostos, cosa que 
evidentment no agrada a ningú perquè no és electoralista, però 
quan és necessari cal fer-ho. Més a més pense que si hi han unes 
deficiències greus, i el tema d’urbanisme, obres i construccions 
comporte molta paperassa, i augment de personal, un arquitecte, 
una urbanista; i n’hi ha inversors que volen vindre al poble, i n’hi 
han PAIS, una sèrie de moviment urbanístic que s’ha de traure 
en davant i s’han de tindre assessors, i això ho pague sempre el 
veí, aleshores si n’hi han deficiències cal augmentar els impostos. 
Voldria recordar-te que de muntada d’impostos, nosaltres és la 
primera que fem, tu directament no en vas fer cap, però el que 
sí vas fer, com ha dit abans, és donar la concessió de l’aigua del 
poble de les Coves a FACSA, i FACSA després va augmentar tot 
el que va voler i més.

El Sr. Zaragozà Muñoz li diu: Canvia-ho.
El Sr. Viol Zaragozà li respon que sap que tenen un conveni d’uns 
anys, perquè el va firmar el Sr. Zaragozà Muñoz.
El Sr. Zaragozà Muñoz demana la paraula i diu que li pareix que el 
Sr. Viol ha fet dos capejos importants i ha torejat  molt bé per a no 
donar-los la raó. Però que el que havia dit el Partit  Popular ara els 
sembla correcte.


